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Side 2

Spørgsmål: 

Ministeren bedes redegøre for, hvorfor regeringen ikke fremlagde en erhvervsskattepakke 
om eksempelvis at sænke selskabsskatten i sin skattereform.

Svar: 

Regeringen og et bredt flertal i folketinget blev i juni 2012 enige om at gennemføre en skat-
tereform, der skaber ny vækst og flere job, og som sikrer, at man får mere ud af at arbejde.
Skattereformen indebærer bl.a. en markant nedsættelse af skatten på arbejde med i alt godt 
14 mia. kr. frem mod 2022. På længere sigt skønnes reformen at indebære en forøgelse af 
beskæftigelsen svarende til ca. 15.800 personer i job og en varig styrkelse af de offentlige 
finanser med ca. 2,7 mia. kr.

Dette vil alt andet lige også gavne erhvervslivet i form af øget arbejdsudbud, større inden-
landsk efterspørgsel og mere robuste offentlige finanser.

Med skattereformen afskaffes endvidere ”iværksætterskatten” på selskabers aktieavancer af 
unoterede porteføljeaktier. Herved kan unoterede selskaber få lettere ved at tiltrække kapi-
tal, fordi avancer fremover bliver skattefrie. Særlig i den nuværende situation med usikker-
hed på kapitalmarkederne vil dette give bedre muligheder for iværksætter- og vækstvirk-
somheder. 

Med skattereformen indføres også et investeringsvindue, således at virksomheder kan af-
skrive 115 pct. af investeringerne i nye driftsmidler anskaffet i perioden fra og med den 30. 
maj 2012 og indtil udgangen af 2013. Dette vil øge virksomhedernes incitament til at inve-
stere.

Skattereformen kommer således i høj grad også erhvervslivet til gode.


